
Har du folkeregisteradresse i Indre By? 

 

I hvilket kvarter i Indre By bor du i? 

 

Køn 

 

Alder 

 

Har du børn, der benytter Københavns Kommunens daginstitutioner i Indre 
By? 

 



Hvordan oplever du kvaliteten af kommunens tilbud om pasning i 
daginstitution? 

 

Uddyb gerne dit svar 
• Jeg er meget tilfreds med den indsats, personalet leverer, men jeg synes, at rammerne for 

pasningen af vores børn nærmer sig det uanstændige. Nej, normeringer er ikke alt - men der er 
grænser for, hvor mange børn selv det mest kompetente og omsorgsfulde voksne menneske kan 
tage sig af. 
 
Der er brug for flere varme hænder i vores daginstitutioner. 

• Super personale og skønne omgivelser i den grønne kastanie 
• For få normeringer og ringe kommunikationsmuligheder mellem forældre og institution 
• Min datter går heldigvis i verdens bedste udflytterbørnehave, og jeg er imponeret over hvordan 

personalet altid har ja hatten på over for børnene, og at der altid er en til at tage et barn i hånden, 
når barnet har brug for det. Men hvor ville jeg ønske at de var flere pædagoger.  
 
Ud over det har min ældste søn været udsat for flere rædsomme institutioner. Først kommunens 
garantipladsbørnehave, hvor børnene blev i 3-6 måneder, indtil de kom til stedet der oprindeligt var 
ønsket. Det var ren babyopbevaring, og jeg måtte tage ham ud efter kort tid. Han blev ødelagt af at 
være der. Og det tog ham lang tid at blive tryg ved den vuggestue han fik plads på derefter. 
Heldigvis lagde personalet et kæmpe arbejde i at han faldt til og blev tryg, og det virkede, men kun 
fordi de var et fast team i lige netop den årrække min søn var der.  
 
Vi har oplevet flere vidunderlige daginstitutioner gå i opløsning, fordi på et tidspunkt så siger 
personalet fra eller bliver syge, og det virker som en dominoeffekt. 

• Vor Frue børnehus’ personale er det bedste der findes. De er så kompetente og inst. er 
ressourcestærk. 

• Manglende vedligehold af lokaler og ikke mindst toiletforhold 
• Vi er meget glade for vores institution. Dog ville jeg ønske at der var flere voksne til stede. 

Pædagogerne er super kompetente og det ville kunne løftes til et endnu højere niveau hvis der var 
flere på arbejde ad gange. 

• Vi er meget glade, selvom det til tider er på grænsen i forhold til antallet af voksne 
• Han er lige startet, så det er svært at sige. Synes dog allerede at kunne sige, at der mangler 

pædagoger! 
• Ikke nok pædagoger. Utroligt der end u ikke er sket alvorlige ulykker med så mangelfuld normering 
• Normeringerne er helt utilstrækkelige, og personalet er nedslidt og bliver konstant sygemeldt/ siger 

op. 
 Det giver ustrukturerede kaotiske dage med forfærdelige fejl (børn glemt på legepladser/ i 
udflytterbusser, børn der hargået med lort i bleen en Helsingør dag etc. Børnene bliver utrygge og 
tager skade. 

• For megen larm og uro 
• Søde pædagoger og hyggeligt sted 

Der er mange børn til få voksne 
Savner udearealer tilknyttet vuggestuen 

• Vedr. børnehave: Alt for få voksne pr. barn - specielt rigtige pædagoger. Der bliver lavet hovsa-
løsninger hele tiden og dem der så er tilbage som voksne er max presset og kan jo ikke håndtere 
alle de børn... 



• Vores yngste går i den bedste udflytterbørnehave. Udflytterbørnehaver er en særlig kvalitet for 
familier der bor i byen, da børnen kommer ud hvro der er plads og frisk luft. Bevar for alt i 
verdenen udflytter-konceptet!! 

• En lille super kompetent institution med en god kultur! 
• Vi har måtte skifte børnehave pga underbemanding (feks een deltidsansat pædagog og to 

fastansatte pædagogmedhjælpere samt en medhjælpervikar til 24 børn). 
• Der er ikke nok personale. Det er meget problematisk ofte at aflevere sit barn til én voksen, som er 

helt alene på stuen med mange børn. Endnu større bliver problemet, når der er personale, som 
sygemeldes, og der ikke er tilstrækkelig økonomi til vikarer 

• Jeg er ikke tilfreds med, at daginstitutionerne bliver underlagt folkeskoleloven. 
Jeg er heller ikke tilfreds med at vores institution er tvunget til at holde lukket i tre fastlagte uger i 
sommerferien. 
Sidstnævnte gør, at det bliver vanskeligere for min partner og jeg, selv at styre hvornår vi vil holde 
sommerferie. 

• Vi er vildt glade for vores børnehave, og relativt glade for vuggestue. 
• Vi er så glade for vores børnehave(den grønne kastanje) , som vores 4 årige dreng går i. det er 

super dygtige pædagoger! 
• Frederik D. 6. Asyl er nedslidte rammer mere end rimeligt. Men personalet og lederen er fantastiske 

og får det bedste ud af det, de har - hver dag. 
• Vi har barn i den grønne kastanje. Meget kompetent personale som skaber gode og trygge rammer. 
• Stor forskel i kvaliteten i de institutioner, jeg har besøgt. Ikke mindst. Antal medarbejder til 

rådighed for børnene. 
• Er glade for den vuggestue og børnehave som mine børn går i, men synes at der mangler 

institutioner i vores nærområde (specielt vuggestuepladser) 
• normering burde være bedre, men personalet leverer en flot indsats 
• Jeg synes, der er mange fine institutioner med dygtige pædagoger i Indre By. Dog en ulempe, at 

m2-prisen er så høj, at institutionernes legepladser ofte er små indeklempe asfaltpletter omgivet af 
støj fra bygnings- og/eller vejarbejde. 

• Personalet gør alt hvad de kan med de midler de har. Det er jeg dem taknemmelig for, men der 
mangler åbentlyst midler fx til restaurering af bygningen og flere pædagoger. 

• Fantastisk institution, men de er for få pædagoger  i både vuggestue og børnehave til at varetage 
så mange børn! 

• Personalet er dygtigt, men burde have bedre arbejdsforhold i form af flere hænder. Men vi er meget 
tilfredse med den måde, ledelsen forvalter de knappe ressourcer på. 

• Jeg mangler en mere neutral svarmulighed - mit svar er et sted mellem tilfredstillende og mindre 
tilfredsstillende.  
Jeg synes institutionen jeg pt har erfaring med er ok, men slet ikke god nok. 

• Vi har fået at vide at “alt efter kl 15:30/16 er “bare pasning”. “ 
Vi føler os presset til at hente tidligt og føler at der er en forventning om at man som forælder 
enten kan flekse eller at en er på deltid.  
Vi føler os ofte misforstået og ikke mødt i samtaler og samarbejdet om vores børn. 

• Der er sparer alt for meget. Især på de fysiske rammer. 
• For få og for store daginstitutioner 

For lang kø og tåbelige flaskehalse 
Jeg ønsker mig mange små, hyggelige og let organiserede institutioner. 
Jeg hader de store nye lortebygninger og bærnefabrikstilstande med en perifer ledelse. Det er 
idiotisk 

• For mange børn 
For få voksne  
Slidte og til tider trange lokaler 

• Har generelt været tilfreds med kvaliteten, men der har i perioder været stor udskiftning af 
personalet, hvilket til tider har påvirket børnenes stabilitet og tryghed i dagligdagen. 

• der er meget lidt dialog og information om det pædagogiske arbejde, hvad det indeholder etc. det 
vil sige at det kan være svært at bakke det op hjemme i familien.  
informationsniveauet om aktiviteterne er meget lavt - én gang om ugen får man en side om, hvad 
børnene har lavet hele ugen. så er det svært at understøtte pædagogernes arbejde.  
nogle stuer er urimelig små, det kan godt være at de overholder reglerne, men små er de. 

• jeg har mit barn i en skn udflytterbørnehave - Stockholmsgade Centrum 
• Jeg oplever det som udgangspunkt tilfredsstillende - og Pædagogerne er meget profesionelle. Men i 

ydretimerne er der ofte mange børn pr. pædagog. Og det er ikke trygt at aflevere sit barn, når man 



tydeligt kan mærke, hvor presset sådan en situation kan være. Og, hvis bare én pædagog er syg 
opstår der ligeledes pressede situationer. 

• Alt alt for mange børn og for få voksne. 
• Trekløveren - Willerupgaard  - er en fantastisk vuggestue, hvorbåde vi og vores søn føler sig så tryg 

og taget godt imod. Vi håber meget vores lille nyfødte datter også skal gå der 
• Pres på økonomien i daginstitution/børnehave manglende ressourcer/personale 
• For lidt personale. 

Budgettet vælter pga almindelige sygemeldinger. 
Personalet siver så snart ledelsen er bare lidt dårlig hvilket medfører at alle holder op og/eller går 
ned med stress/sygemeldinger. 
Nogle gange uforsvarligt med så få voksne til så mange børn. 
Alt for lidt voksenkontakt - det medfører triste børn som risikerer at blive problembørn der koster 
når de skal i behandling senere 

• Pædagogerne kæmper en brav kamp, men der er for få af dem og 
Det giver meget larm. 

• Overordnet set er vi tilfredse men synes at de indførte lukkedage med sammenpasning er 
uhensigtsmæssig i forhold til børn og arbejde. 

• Vi er meget glade for vores børnehave stockholmsgave. Fantastiske pædagoger :) 
• Bekymring over for få pædagoger. 
• Mit barn trives, men det er tydeligt i kommunikationen fra institutionen at det er svært at få 

timerne til at gå op. Jeg er meget utilfreds med at mit barn skal i en anden institution i 
sommerferien og så synes jeg at der er mange helt unge ansatte medhjælpere uden pædagogisk 
uddannelse 

• Vi er generelt glade for de voksne og de aktiviteter de laver med børnene. Men man kan godt 
mærke at de er presset på menneskelige ressourcer. 

• mange vikarer. 
• Hverken de fysiske eller pædagogiske rammer er tilstrækkelige! 
• Vi bor i Indre by, men min søn går i en børnehave på Østerbro, da jeg ikke fandt nogen i indre by 

der havde plads/ var tilfredsstillende, dvs. levede op til de kriterier og krav jeg havde og samtidig 
havde en god mavefornemmelse med at vælge. 

• Vores barn går i en hvad vi synes er en fantastisk institution, men som de fleste andre institutioner 
er personalet presset. Vi var heldige at komme ind på netop denne institution, men vi oplevede 
kaos og mangel på personalle på en del af de institutioner vi besøgte op til opskrivning. 

• Jeg oplever dygtigt og omsorgsfuldt personale, der gør deres bedste - på trods af en hverdag med 
manglende hænder og forskellige udfordringer pga sparekrav. 

• Dygtige pædagoger og personale.  
Nedslidt institution som trænger til renovering 
Dårlig bemanding om eftermiddagen. I det omfang jeg har mulighed for det lægger jeg dele af mit 
arbejde om aftenen så mit barn ikke skal bruge for lang tid i institutionen om eftermiddagen. Mener 
dybest set ikke tilbuddet om børnepasning gælder for andet end formiddagen hvor der rent faktisk 
er mennesker til at tage sig børnene. 

• Lange ventelister på vuggestueplads 
• Der er for få pædagoger/voksne, derfor er det svært at levere ordentlig kvalitet. 
• Min søn går i en selvejende udflytterbørnehave, som vi er yderst tilfredse med 
• For få pædagoger og medhjælpere, for ringe rengøring og for dårlig løn. Alt i alt handler det om at 

institutionerne har alt for få midler. 
• Den ene af mine 4 børnebørn går i børnehave i København K. Der er ingen udearealer, hvilket kan 

være forståeligt, men måske kunne man vælge en lokalisation med en god gård, så der ikke SKAL 
arrangeres  udetur til fx Kongens Have eller andre steder, men at børnene har nemmere adgang til 
udeareal i forbindelse med institutionen. Børn har brug for at komme ud hver dag, få frisk luft, røde 
kinder og tumle og bruge deres motorik for at få en god udvikling og en god indlæring. 
Jeg oplever, at der ofte bliver slækket på udeture i nærområdet, og det kan vi ikke være bekendt i 
forhold til at forebygge og udvikle vores næste generationer og dermed mindske udgifterne i det 
sociale væsen og samtidig få nogle gode voksne, der har fået gode vaner om at være ude - med 
sig. 

• Virkelig dygtige pædagoger, som giver vores børn en tryg og dejlig hverdag. Godt 
forældresamarbejde. Nogle gange mangler der hænder, og der er mange børn pr voksen. Der er 
behov for en minimumsordning, der sikrer alle børns tarv. Vi er meget utilfredse med sommerens 
lukkedage i institutionen. 

• Vi er generelt meget tilfredse med vores institution, selvom vi da oplever perioder med lidt få 
recourser/personale. 



• Lokaler er dårlige, afstand til skole er lang, adgang til at komme ud er næsten ikke eksisterende, 
underbemandet endda med underkvalificeret bemanding. 

• Vi er glade for vores vuggestue/børnehave. Det er super-kompetente og engagerede medarbejdere. 
Vi kan dog se at de bliver nødt at være kreative og ekstremt fleksible for at dagligdagen til at 
hænge sammen, med deres nuværende normering. 

• Jeg har ikke noget at udsætte. Der er meget høj kvalitet. 

Hvordan oplever du åbningstiderne i dit barns daginstitution? 

 

Uddyb gerne dit svar 
• Lange åbningstider, super. 
• Jeg er så heldig at jeg arbejder på deltid, så rammen er helt fin for os 
• Undtagen når der holdes tvungen sommerferielukket. 
• Vi har heldigvis gode arbejdstider, så vi kan sagtens rette ind 
• Udflytterbørnehaveforældre må jo hænge i en klokkestreng, det kan ikke være anderledes. 
• De åbner langt tidligere end vores behov. 

Lukketiderne er fine. 
• Med undtagelse af, at institutionen holder lukket tre fastlagte uger om året, er vi tilfredse med 

institutionen. 
• Det er dejliget at de åbner kl 6, da både min hustru og jeg møder tidligt. 
• Vores vuggestue lukker kl. 16 om fredagen, hvilket nogen gange kan være lidt presset. Men ellers 

er det fint muligt at koordinere hente/bringe ift. en almindelig arbejdsdag. 
• Vi bruger slet ikke den fulde åbningstid 
• En ting er jo åbningstiderne, de er sådan set ok. Noget andet er, at det ikke socialt er ok at ens 

børn rent faktisk er der i åbningstiderne - uden at dit barn blir dømt svigtet. 
• Vi bruger ikke institutionen i ydertidspunkterne, så det har jeg ingen stærke holdninger til. 
• Vores fritidshjem åbner ikke om morgen, kun i aften. So vi skal på andre fritidshjem om morgen 

(which is located at inconvenient location for us) 
• Vartov døgnåbne børnehave - der er ikke nok af den slags, so har åben når vi er på arbejde. Vi ville 

overhoved ikke kunne få vores hverdag til at hænge sammen uden! 
• De kunne være åbne senere. 
• Børnehaven åbner først kl 7.30. 
• Vi er priviligerede fordi vi er tre generationer der bor sammen og kan hjælpe med at passe børn på 

skæve tider fordi to af os er selvstændige der kan tage fri og arbejde på andre tider end andre 
• Vi har en institution med udvidet åbningstid grundet arbejde, hvor vi har meget skiftende 

arbejdstider. 
Det burde være noget man ansøger om, for jeg synes det er stupidt at folk som ikke har behov for 
disse åbningstider bruger denne institution. 

• åbner for sent i vuggestuen 
• For kort 
• Det er en tidligere menighedsbørnehave, derfor har den lidt anderledes åbningstider. Den lukker 

16.45 man-tor og 16 fredag. Jeg henter sjældent senere end da, men det havde alligevel været rart 
med lidt mere fleksibilitet ift. afhentning. 

• Jeg kunne godt tænke mig at vores institution  lukker lidt senere end kl 17 
• Døgninstitution 
• Som alene forældre er det ikke muligt at hente barn inden lukketid. Der var i en periode åbent indtil 

18.30, hvilket var min begrundelse for at vælge institutionen. Nu er det kl. 17, hvilket er tæt på 
umuligt med 37 timers arbejde. 

• Der er udvidet åbningstid i vores institution. 



 

 

Uddyb gerne dit svar 
• De er gode til at være der for børnene og lave aktiviteter. Men det vil være skønt med mere 

personale 
• Den pædagog. indsats er helt eminent, ikke mindste på grund af deres leder, Thomas. 
• Som sagt tidligere, der ville kunne være endnu mere fokus på det hvis der var flere voksne til 

stede. 
• Jeg ville ønske at der var mere tid. De gør det virkeligt godt, men man kan tit mærke at der er i 

ydertimerne er lidt mere presset, og der er mindre tid til at gøre tingene som de egentlig gerne 
ville. 

• Indtilvidere god 
• De prøver men virkeligheden er imod dem. 
• manglende naturlig myndighed - lallepædagogik 
• De gør det godt, men flere voksne ville give mere tid til de mindste børn, som kræver mere hjælp. 

Det bliver lidt samlebånd ved måltider og ture. 
• Meget administrativt - hvor det bliver gjort udtryk for at der gøres noget. Men reelt er 

administrativt og ikke til for børnene... 
• Overordnet god dialog, men jeg synes personlaet skal bruge meget krudt på at dokumentere og 

informere os forældrer i et væk - det er dejligt, men er resourserne knappe, så ser jeg hellere at 
tiden blievr brugt sammen med børnene 

• Vi har nu prøvet to forskellige institutioner, den første var slet ikke tilfredsstillende. De voksne 
brugte størstedelen af deres tid på praktiske opgaver i stedet for at interagere med børnene. 
Eftermiddage var der stort set ingen interaktioner med de voksne andet end evt hjælp til tøjskift 
eller lign; børnene blev sat til at spise eftermiddagsmad ude selv i frostvejr efter allerede at have 
været ude i flere timer og kom ikke ind i varmen, da lokalerne skulle kunne gøres rent. Den ene 
pæd har jeg aldrig set lege med børnene udenfor, han satte sig bare og kiggede. Det er ikke 
tilfredsstillende. 
 
Den nye institution er helt anderledes, der føles det som om alle de voksne vil børnene, prioriterer 
børnene og der er faktisk flere pædagoger end medhjælpere på alle stuerne. 

• Den pædagogiske indsats er meget kraftigt præget af manglende resurser, hvilket går ud over 
voksen/barn kontakten generelt og udsatte børn i særdeleshed (der er vel gennemsnitligt et 
kvarters voksenkontakt pr barn om dagen - på gode dage positiv kontakt med voksne barnet 
kender på dårlige dage negativ præget kontakt med voksne barnet ikke kender). 

• Vi har nogle fantastiske pædagoger - der er bare ikke nok!! 
• Der er ikke tid nok til børnene og jeg oplever at nærværet hos pædagoerne er skræmmende lav. 

Dog har jeg specifikt fantastiske oplevelser fra Vartov, som er noget af det mest engagerede 
personale jeg nogensinde har mødt. De burde være rollemodeller for andre pædagoger! 

• Er meget glad og tryg ved personalet, men synes til tider at der er mange pædagogmedhjælpere 
(og praktikanter) frem for uddannet pædagoger. De gør et godt stykke arbejde, men det var at 
foretrække at der var flere uddannet pædagoger. 

• Super dygtige, engagerede og overskudsagtige medarbejdere med klare linjer omkring deres 
pædagogiske arbejde både i vores vuggestue og børnehave. Vi har været heldige. 

• Dygtige, engagerede pædagoger - der burde bare være flere ressourcer 
• Der er virkelig et meget svingende pædagogisk niveau alt efter hvilken stue du kommer på. Spørger 

man får man at vide at alle stuer er ens. Begynder man at grave i det opdager man at der er stor 
forskel. I stedet for at bruge det som en fordel (nogle børn har måske brug for mere struktur, andre 
en mere narrativ pædagogisk tilgang), bliver børnene stoppet ind hvor der lige er plads. Generelt 
oplever vi at vi skal passe på med at stille for mange spørgsmål om hvorvidt der fx er nok 
jævnaldrende børn på stuen, indblik i hvilke læreplaner de bruger osv. 



• Søde voksne, men alt for få pædagoger. Har aldrig oplevet mere en én pædagog på nogen stue i nu 
fire år. 

• Vi har en heldig pædagoggruppe 
Andre i samme institution har været mindre heldige 

• Since I am still new to danish ways I am not sure what is expected from pædagogiske insats. 
However it feels that personnel I Fritidshjem  are only for observing over children and helping with 
the conflicts only. 

• Indsatsen har overordnet været god, men grundet stor udskiftning i personalet, har der i perioder 
været mangler rent fagligt. 

• vi har haft vores barn i institutionen i 2½år og endnu ikke haft en reel samtale om den 
pædagogiske indsats på stuen. 

• De har mange gode initiativer, politikker og redskaber som er super fede. 
• Pædagoerne er fantastiske og tilstedeværende,  men  de løber simpelthen for stærkt og har brug 

for flere  hænder 
• For lidt nærvær pga for få pædagoger 
• De dage hvor der er/var mere personale var børnene glade - nu er der problemer. Børn der har 

svært ved at indordne sig får ikke hjælp til at finde plads i børnegruppen. Børnene bliver passet og 
får mad og bliver trøstet hvis de falder, men der kommer ikke børn hjem og fortæller om nye lege 
eller ny viden. Ingen ture, ingen nye oplevelser - der er ikke andet end at lege på legepladsen, 
tegne og perleplader. 

• Igen: de kæmper en brav kamp men har ikke ordentligt tid 
• Der kunne dog godt være mere fokus på sprogudvikling som i udlandet. 
• trods de ikke er nok, så gør de sådanne et fantastisk arbejde og føler mit barn lærer så meget hver 

dag. 
• Det er meget svært at vurdere som forældre når man kun får et øjebliksbillede ved 

aflevering/Hentning 
• Afgjort for lidt faguddannet personale 
• Børnehaven har pt fået tildelt et par basispladser, hvilket betyder at der er en ekstra pædagog, der 

ellers ikke ville have været der. Hvis ikke vedkommende havde været der tror jeg i mindre grad det 
ville have været muligt for pædagogerne at levere pædagogisk kvalitet i den grad de gør. 
Normering på papiret stemmer dog ikke overenes med praksis. HVis nogen holder fri, laver 
kontorarbejde,  er på kursus eller lign. tror jeg bare der er de hænder mindre til børnene.  
 
Den pædagogiske kvalitet ville uden tvivl være bedre hvis der var endnu flere hænder. Men når det 
er sagt har jeg et positivt indtryk af de forskellige pædagoger og ansatte. De er dygtige, stabile og 
supplerer hinanden godt ift. aktiviteter o. lign. 

• Der eksisterer en pædagogisk linje, men tiltagene i forbindelse med den er for få i hverdagen, da 
der ikke er tid til det. Pædagogerne har for mange andre opgaver - og børn - at se til til at føre det 
ud i livet i et tilfredsstillende omfang. Det handler i stedet ofte bare om at “komme igennem dagen” 
på en acceptabel vis. 

• Jeg synes de er dygtige og gør hvad de kan med din tid de har. 
• Det er svært for pædagogerne/de voksne at levere en ordentlug pædagogisk indsats, når der ikke 

er hænder nok. 
• Dygtige og omsorgsfulde, men alt for travlt til at alle børn får den omsorg de skal have. 
• Jeg ville sådan ønske for mine og andres børnebørn, at vi oplever - når vi henter dem - at der er 

voksne med tid til 'ægte' nærvær - altså hvor det enkelte barn får mulighed for en individuel 
kontakt - livet kan være svært ind imellem for os voksne, men tænk på at børn slet ikke endnu har 
oparbejdet færdigheder til at cope svære dage, endsige formå at tale om det med en voksen. 

• Dygtige pædagoger som ofte løber hurtigt for at få hverdagen til at hænge sammen 
• Oplever at børnene bliver udfordret i forhold til alder og oplever spændende ting. Gode turer ud af 

huset mv 
• Der er ikke bemanding og kvalifikationer til at tage hånd om konfliker, endsige forebygge dem. 

Opbyggende tiltag er meget meget få. Det er ren opbevaring. En del af skylden ligger hos de lange 
skoledage 



Hvad er vigtigt for dig for at sikre en god kvalitet i dit barns daginstitution? 
(sæt max 2 X’er) 

 

Hvad er vigtigt for dig for at sikre en god kvalitet i dit barns daginstitution? 
(sæt max 2 X’er) - Andet 

• Mere frihed til den enkelte inst. 
• At der er flere uddannede pædagoger og at pædagogerne har tid til kerneopgaven: at lave 

pædagogisk arbejde med børnene. 
• aktiv indsats i ungernes socialiseringsproces , øvelser i empati, større fokus på skoleklarhed 
• At der var midler til at have en madordning - også i en lille selvejende institution (gerne økologisk). 
• Nærvær og omsorg opprioriteres!!! 
• Pædagoger fremfor medhjælpere, og at der er tid og overskud til nærvær samt at møde det enkelte 

barn i øjenhøjde 
• Flere pædagoger og færre vikarer/medhjælpere 
• Ansæt pædagoer ikke vikarer 
• Mere fysisk plads - ikke færre børn på de enkelte stuer - der må gerne være mange børn at lege 

med 
• At der er nok voksne til børnene! 
• for dårlig rengøring 
• At der er flere midler til institutionerne så de ikke er så presset 
• At institutionen regelmæssigt besøges af en børnepsykolog, som ser på de voksne i institutionen, og 

hvordan de fungerer 

Er du enig I, at sommerferiepasning er den bedste måde at effektivisere på? 

 



Når/hvis kommunen er tvunget til at se på, hvordan ressourcerne på 
daginstitutionsområdet bedst anvendes, hvad ser du så helst, at man gør? sæt 
max 2 X’er) 

 

Når/hvis kommunen er tvunget til at se på, hvordan ressourcerne på 
daginstitutionsområdet bedst anvendes, hvad ser du så helst, at man gør? sæt 
max 2 X’er) - Andet  

• Der skal slet ikke spares mere!! 
• Det er en absurd måde at sætte tingen op på. København er en rig by med et voksende børnetal. 

Det bør naturligvsi prioriteres og der bør afsættes tilsvarende resourcer. I får mig ikke til at vælge 
noget af dt ovenstående, for det er alt sammen ikke-løsninger 

• DER SKAL IKKE SPARES MERE PÅ OMRÅDET!!! 
• Der skal bare ikke spares mere! Økonomien er så udhulet allerede 
• Luk Eks. i efterårsferien hvor rigtigt mange holder ferie alligevel 
• Effektivisering gennem stordrift af rengøring, indkøb o.l. 
• Der kan IKKE sparres mere!!!!! Nu må det stoppe. 
• Genrelt skal man ikke spare på børneområdet 
• Ansætter flere dygtige pædagogmedhjælpere, således at der kun er en dygtig pædagog Per stue, 

som sætter den gode dagsorden 
• Ingen af ovenstående. Hold nu op med at spare på børnenes hverdag. 
• Ved at spare et andet sted. Det er fuldkommen uansvarligt og respektløst at spare på 

daginstitutionsområdet. Lad være at være åndssvage 
• Intet af dette lyder optimalt:-( 
• Det er grotesk at der skal spares - vi har aldrig været rigere, og så ødelægger vi grundlaget for at 

børn kan trives og blive gode borgere for at  nogle kan få skattelettelser 
• Sikre bedre arbejdsvilkår så der er mindre sygdom 
• Jeg vil ikke acceptere prmissen for spm. 
• mere deltagelse fra forældre så åbningstiderne tilsvarer tidspunkter, hvor der rent faktisk er børn 
• Ved at man ikke kigger på besparelser på dette område, men finder pengene andre steder - 

børnene er vores fremtid 
• Der skal på ingen måde skæres mere i ressourcerne. 
• Intet kan der slækkes på 
• Det er helt urimeligt, at der i en sådan vigtig undersøgelse kun må sættes 2 x'er, det gør den 

værdiløs 
• Det er vores alles fremtid man vil slække på, det kan da vel ikke være rigtigt 
• Vi har nået smertegrænsen over hele linjen. Der er ikke noget at komme efter. 



Vil du være villig til at betale mere i kommuneskat for at sikre et bedre 
pasningstilbud i dit barns daginstitution? 

 

Hvilken betydning har sommerferiepasningen i 2019 haft for dig og din familie? 
(sæt max 2 X’er) 

 

Hvilken betydning har sommerferiepasningen i 2019 haft for dig og din familie? 
(sæt max 2 X’er) - Andet  

• Min søn er først lige startet 
• Havde ikke barn i institution der 
• Vores SFO var lukket på samme tid 
• En ting er forældrerne, men man lægger også bånd på personlaet. Og den manglende fleksibilitet 

gør det mindre atraktivti at arbejde i byens institutioner, og for arbejdende forældrer blievr det 
presset ift. de mennesker, som ikke selv kan tilrettelægge ferie og arbejdstid. Og dermed gør man 
livet svært for byens virksomheder, som skal imødekomme deres medarbejdere på en eller anden 
måde ift. at få kabalen til at gå op. F.eks kan medarbejdere som endnu ikke har børn i skolealderen 
ikke være fleksible overfor en arbejdsgiver omkring at afholde ferei senere end de kollegaer som 
har skolebørn, og derfor er mere budnet af skolernes sommerferie 

• Meget negativt, da vores børns institutioner var lukket i ialt fire uger, vi endte med at have 
‘hjemmeferie’ der blev brudt op på en måde, der ikke gav vores børn en god sammenhængende 
pause 

• Vi blev tvunget til at starte vores barn i vuggestue 1. juli, selvom institutionen var lukket og det 
ikke var muligt at indkøre i anden institution. 

• En stor udfordring for skilsmissefamilier og når man ikke har en arbejdsplads, hvor man fleksibelt 
kan få de ferieuger, som er nødvendige for at tage højde for sommerferielukningen. 

• Når man har børn på tværs af klynger, kan det hurtigt blive til mere end tre uger, fordi klyngerne 
selv fastlægger ugerne. For os betyder det fire ugers sommerferiepasning i 2020, hvilket gør 
ordningen endnu mere uhensigtsmæssig. 

• Mit barn var så utryg ved situationen at pædagogerne var nødt til at ringe ham hjem og på det 
kraftigste opfordrede os til at holde ham hjemme resten af perioden 

• mit barn blev sendt hjem pga af utryghed 
• Vores barn var ikke i vuggestuen i den tid 
• Det er ikke noget problem da jeg selv har tvungen ferie, da jeg er skolelærer. Men jeg ved fra 

andre, at det har skabt store problemer/udfordringer for hhv. børnene, forældrene og personalet 
• Gik i særinstiturion sidste år og var ikke ramt af problemer 



• Det var utrygt for vores yngste at være i en institution hun ikke kendte. Næste år lægger vi hele 
vores ferie i de 3 uger. 

• Vi holdt sommerferie i den periode, men det er ikke noget vi vil bifalde. Børnene bliver utrykke ved 
de nye pædagoger 

• Vi var "ramt" en enkelt uge. Børnene syntes bare at det var spændende med et nyt sted, det gav os 
dog forlænget transporttid til/fra. Derudover betød det meget at der altid var en "kendt voksen" til 
stede. 

• Barn startede i September 

Har du flere kommentarer til kvaliteten af de kommunale daginstitutioner 
(vuggestuer 0-2 år, børnehaver 3-5 år, integrerede institutioner 0-5 år) 

• Fina medarbetare och god personal, även de som inte är pedagoger. 
• Der mangler flere voksne! Det ville gavne institutionerne så meget. Dem der arbejder der, er 

virkelige dygtige og vil børnene det bedste, de løber bare alt for stærkt. 
• Vi er glade for vuggestuen, og de gør det så fantastisk! Dog ser jeg i børnehaverne at de er lidt 

mere presset i forhold til antallet af pædagoger og mængden af børn på stuerne.  
 
Dog vil jeg gerne generelt give en stor hånd til ledelsen i Børnehuset Nansensgade. De gør et 
glimrende stykke arbejde, og på trods af diverse programmer i fjernsynet pt, så er jeg helt tryk ved 
at aflevere min dreng i vuggestuen dernede. Der er styr på det! 

• Petsonalemanglen og dens konsekvenser er alvorlige oghar direkte skadelig indflydelse på vores 
børn! Det mærkes ved manglende trivsel, flere konflikter og børn der er unødigt urolige/ syge / 
kede af det. I kan ikke være bekendt at byde det til nogen! 

• støjniveauet er alt for højt i institutionerne 
• Det er enkelt: flere voksne giver mere trygge børn, der trives og kan udvikle sig. 

Hvis vi forældre skal have fuldtidsjob og bidrage til fælleskassen derigennem, så SKAL hverdagen 
være god for børnene. Ellers ender vi med at gå ned i tid, gå hjemme eller ligefrem flytte væk. 
Ingen kan leve med udsultede institutioner. 
Jeg har en stor datter på 16 år og en lille i vuggestue. Jeg er faktisk rystet over, at institutionerne 
er blevet endnu mere pressede på de 15 år.  
Der må gøres op med lukkedage, for mange børn til for få voksne, egenbetaling på bleer og mad. 
Lyt til pædagogerne! De er dygtige og gør et kæmpe arbejde. 

• Korter venter tid 
• Pas nu på medarbejderne at de ikke går kolde i det her... 
• Jeg har nu haft 3 børn igennem kommunenes institutioner, og overordnet har det været en god 

oplevelse, men det er frustrerende at vi stadig skal råbe op om de samme ting nu emd nr. 3 som vi 
skulle med nr.1 for over 10 år siden! Få det nu løst! 

• Mindre venter tid 
• Det giver ikke mening, at der investeres så lidt og spares så meget. 

Der er AKUT brug for kvalificerede medarbejdere, der f.eks. forstår hvad det vil sige, at et barn er 
sensitivt, har forsinket sprogudvikling eller andre udviklingsforstyrrelser, medarbejdere, der kan 
konfliktløse og inspirere til leg i grupper og til læring fysisk såvel som mentalt. 
 
En pædagog med over 30 års erfaring i en institution, vi havde barn i, havde feks aldrig hørt om 
sensitive børn. Så der er tydeligvis også brug for efteruddannelse til de ansatte. 

• Det er så ærgerligt, at børnene ikke prioriteres. Der skal gøres noget nu. Jeg - som har taget en 
lang videregående uddannelse og har et godt job - er på grænsen til at mene, at mine børn ikke 
skal gå institution med den følge, at jeg selv må passe dem hjemme. Hvis der fortsat skal spares, 
er jeg jo nok ikke den eneste, der tænker sådan. 

• Drop den fastlagte sommerferielukning. 
• Vi er meget glade for vores institution, frederik d. 6. Asyl, men det beror udelukkende på, at stedet 

er drevet af ildsjæle. De fysiske og økonomiske rammer er under al kritik, og jeg synes ikke, vi kan 
være det bekendt, hverken over for børn eller personale. 

• Bevar de små gode institutioner som fx Vartov! 
• FLERE VOKSNE!!!! Det ville gøre en kæmpe forskel og skabe et langt bedre miljø for både de 

ansatte og børnene. 
• Man kunne kigge på hvordan de menneskelige ressourcer udnyttes internt i de enkelte institutioner. 

Fx virker det totalt hul i hovedet at man bruger 5 ansatte i hver enkelt jobsamtale, som man har 
gjort på mit barns institution.  
2 personer burde være nok. 



• Synes sagtens at institutionerne skal kunne udvide egenbetalingen til mad og bleer, så der bliver 
flere penge til pædagoger og faciliteter herunder uddannelse etc. 

• Vi undres over at vores institution kun bruger Kbh børn til registrering af ferie og fælles beskeder 
fra ledelsen og stuen. Kontaktnet, indtjek bruges fx ikke. Det bliver ikke kommunikeret hvor meget 
vores vuggestuebarn sover til middag.  
Vi ærger os over at vi kun får dagbog én gang om ugen, da det bliver svære at samtale om hvilke 
oplevelser barnet har haft.  
Fra juni til og med august er der igen dagbog overhovedet og efter kl 16:30 (dette gør sig 
gældende året rundt) kan du ikke være sikker på at møde et menneske som har haft kontakt til dit 
barn i løbet af dagen dvs der er ingen kontakt eller dialog i 3 md hvis du er to forældre med 
fuldtidsjob og uden flextid. Dette er især et problem i vuggestuen. 

• Hold op med at spare på børnenes bekostning. Det er så trist og uambitiøst. 
• Split de store institutioner op i mindre "ægte "huse, som kan være kulturbærere. Jo mere intimt en 

institution er funderet jo lettere er det at skabe et miljø hvor forældrene er inddraget og ikke er 
fremmede for det sted deres børn bruger så mange vogne timer. Det giver basis for lettere og mere 
virkningsfuld inklusion, men er også med til at udhviske forskellen mellem institution og hjem, i den 
forstand, at institutionen er hele familiens institution og at alle børn og pædagoger er en del af 
samme hold, samme kultur. 
Desuden skal de have mere selvstyre, færre delmål og mindre topstyring. 

• Ledelsen er ustruktureret og flagrende, der er en pædagogisk leder til langt over 100 børn.  
 
Sommerbesparelsen er uansvarlig overfor børnene. det skaber stor utryghed. den besparelse må 
kunne findes på andre måder, f.eks. gennem dialog med forældrene. 
 
der mangler daglig dialog om hvad børnene laver 
også langsigtet hvilke pædagogiske planer er der etc. hvordan omsættes de pædagogiske 
læreplaner i praksis. 
 
Forældreråddet er usynligt, der er ingen dialog med forældrene  
 
På¨årets forældremøde i plenum, kan (må) man ikke stille spørgsmål eller debattere.  
 
Folk bliver bare skrevet op til forældreråddet, uden at sige andet end deres navn. 

• Flere ansatte - pædagoger og pædagogmedhjælpere. Men der er kun så meget man kan ændre ved 
institutionerne. Det er egentlig selve systemet det drejer sig om - de første par år som forældre 
burde der være nogle andre vilkår :-) 

• Det er blevet voldsomt forringet de sidste få år - personalet har prøvet og prøvet - men nu har de 
givet op og søger væk til andre erhverv.  
Druer skal store ressourcer til hurtigt for at holde på de sidste 

• Overordnet set gør personalet et stort arbejde men vi er simpelhen for mange børn i Københavns 
kommune i forhold til pasningstilbud og personale normering. 

• Synes virkelig at både røde kors vuggestue og stockholms gave løfter deres opgave så flot, trods 
begrænset midler. Men det kan mærkes der mangles voksne. især i vuggestuen. 

• Jeg oplever at alt skal effektiviseres og det giver mindre tid og overskud. 
Vores institution er rigtig god til at tage sig af det pædagogiske. Men man kan godt mærke de har 
travlt. 

• For få faguddannede blandt personalet, for nedslidte fysiske rammer, for få penge afsat til hele 
området - fatal politik! 

• Sommerferielukningen var yderst kritisabelt i et samfund hvor fleksibilitet er i højsæddet. 
Flytning er børd går ud over kvaliteten og pasningen af børnene uagted,hvad der er argumenteret. 
Bestyrelsen i vores vuggestue meldte ud at man intet sparrede idet det besparede blev brugt på 
øget administration i forbindelse med lukningen. 
Til sidst er det elendigt overfor pædagogerne, der bliver mødt med tvang om ferie i de uger. 
Det er en helt igennem elending løsning med mangel på argumenter for en sådan løsning. 

• Oppriotér området, sørg for optimal normering (som også gælder i praksis). Jeg tror man taber  
mange på den lange bane, hvis ikke man gør det. Det er jo bemærkelsesværdigt hvor mange børn 
der får diagnoser og har brug for støtte i løbet af skoletiden. Mon ikke det også hænger sammen 
med nedprioritering af daginstitutionsområdet over en længere årrække? Det er også 
utilfredsstillede for pædagogerne at de ikke får mulighed for at gøre det arbejde de brænder for 
tilfredstillende. 



• Jeg er rystet over hvor mange børn der er pr. voksen i dag i modsætning til da jeg selv var barn, 
hvor få ressourcer der er og at man overhovedet har skåret på dette område. Alle eksperter peger 
på vigtigheden i tryghed, omsorg osv fra man er helt lille - så på den lange bane giver det så meget 
igen at vores børn får en god start på livet i institution. 

• Der må på ingen måde spares mere på det her område. Tværtimod skal der tilføres flere ressourcer 
i form af flere pædagoger/voksne. 

• Jeg oplever, at flere børn er 'nødt til' at skrige og være umulige og andre børn nødt til at tilpasse sig 
alt for voldsomt - for at få en kontakt med en voksen i mere end 20 sekunder ad gangen. 
Vi skaber børn, der som voksne må få bearbejdet deres udfordringer i det offentlige regi, og ikke får 
stress, dårlige selvværd og fungerer dårligt i teams, netop fordi man ikke har lært at blive 
anerkendt og accepteret af en voksen, i noge af de mange timer, børn opbevares i en institution. 
Det skal vi ændre - det er det vigtigste område i vores velfærdssamfund. 
De bedste hilsener fra en kærlige farmor/mormor til 4 dejlige børnebørn, som ind imellem har haft 
udfordringer i deres institution pga. ovennævnte. Det skal vi lave om, så vi kan være os selv 
bekendt. 

 


